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Cuvantul, fundamentul redesteptarii

Buna dragul meu. In acest comentariu, vom vedea importanta studiului Bibliei in procesul 
redesteptarii. Voi repeta ideea ca termenul redesteptare vine din radacina „a redestepta”   „ a da viata”. De 
exemplu tu reaprinzi un foc care se afla aproape de stingere, pui lemne pe foc si astfel reusesti sa il reaprinzi 
si sa ii dai din nou viata.  

In experienta redesteptarii spirituale, Cuvantul lui Dumnezeu este important, exact ca si lemnele 
pentru foc.

Vom incepe vorbind despre Psalmul 119. Acest psalm a fost scris de catre David si contine 176 de 
versete. Tema centrala a acestui Psalm este Cuvantul Domnului care este prezentat sub forma a 8 nume 
diferite: marturia, legea, caile, poruncile, statutul, judecatile, proverbele Domnului. Toate acestea se refera la 
Cuvantul Domnului. Interesant ca dintre cele 176 de versete, numai in 3 dintre ele nu se mentioneaza 
Cuvantul Domnlui. In toate celelalte, este mentionat sub forma unuia dintre sinonimele amintite. In acest 
psalm Cuvantul lui Dumnezeu lumineaza picioarele crestinului pentru ca acesta sa nu se impiedice. De 
asemenea ilumineaza mintea pentru ca sa poata lua decizii intelepte, alimenteaza sufletul si adapa inima 
insetata, il ghideaza pe crestin si aduce cu sine redesteptarea. Iata ce ni se spune in Psalmul 119,50:

„50Aceasta este mângâierea mea în necazul meu: că făgăduinţa Ta îmi dă iarăşi viaţă.”

Gandeste la aceasta expresie „fagaduinta Ta imi da iarasi viata”, adica m-a readus la viata. Pentru 
David nu poate exista redesteptare fara Cuvantul lui Dumnezeu. 

Dar acum intrebarea care se pune este: de ce nu poate exista redesteptare fara Cuvantul lui 
Dumnezeu? Din cauza puterii creatoare a Cuvantului. Aceasta este a doua parte din studiul nostru. La 
inceput nu exista nimic ci doar haosul. Iata ce afirma Psalmul 33,6.9:

„6Cerurile au fost făcute prin Cuvântul Domnului, şi toată oştirea lor prin suflarea gurii lui.
9Căci el zice, şi se face; porunceşte şi ce porunceşte ia fiinţă.”

Iti poti imagina puterea acestei declaratii? Iti imaginezi puterea creatoare a Cuvantului? Dar aceasta 
nu este tot. Atunci cand Isus a fost pe acest pamant, a vindecat pe paralitici, a deschis ochii orbilor, a curatit 
pe leprosi si chiar a inviat pe cei morti si aceasta numai prin puterea Cuvantului Sau. Bineinteles ca daca 
prin Cuvantul Sau a fost creat totul din nimic, nu ar fi putut restaura ceva ce pacatul a distrus? Bineinteles ca 
da, astazi Isus nu se mai afla cu noi in trup, dar este cu noi Cuvantul Sau. Avem Biblia in mainile noastre. 
Autorul epistolei catre Evrei spune in Evrei 4,12:

„12Căci Cuvântul lui Dumnezeu este viu şi lucrător, mai tăietor decât orice sabie cu două tăişuri:  
pătrunde până acolo că desparte sufletul şi duhul, încheieturile şi măduva, judecă simţirile şi gândurile 
inimii.”

Ce fagaduinta extraordinara! Nu exista nimic ce sa poata opune rezistenta Cuvantului lui Dumnezeu.
De-a lungul slujirii mele ca pastor, am avut de multe ori ocazia sa vad puterea transformatoare a 

Cuvantului lui Dumnezeu. Pacatosi, de la care societatea, familia si Biserica nu mai asteptau nimic, au fost 



schimbati prin puterea Cuvantului. Ateii au fost cuceriti de puterea Bibliei. Necredinciosi, agnostici, 
rationalisti au cazut in genunchi inaintea lui Dumnezeu dupa ce au recunoscut puterea Cuvantului Sau. Nu 
exista un argument mai puternic pentru un predicator decat sa spuna: „Cuvantului Domnului spune”.

Vreau sa va povestesc o intamplare. In 1954 un tanar evanghelist numit Billy Graham s-a dus in 
Londra pentru a predica Cuvantul lui Dumnezeu pe un mare stadion. Acolo era adunata o mare multime de 
oameni, printre care si multi reporteri. In auditoriu se aflau 2 persoane dintre care unul era medic si care 
auzise Cuvantul Domnului predicat in SUA. Acestea statea si conversau intre ele criticand pe tanarul 
evanghelist. Atunci evanghelistul a inceput a citi Ieremia 23,29:

„29"Nu este Cuvântul Meu ca un foc, zice Domnul, şi ca un ciocan care sfărâmă stânca?"”

Ciocanul Cuvantului lui Dumnezeu a inceput sa isi faca lucrarea iar inimile impietrite ale 
ascultatorilor au fost sfaramante. La momentul apelului final, medicul care ridiculizase pe evanghelist, i-a 
spus persoanei care se afla langa el: „Nu stiu ce vei face tu, dar eu ma voi preda lui Isus!”. Iar celalat a 
raspuns:  „Da si eu vreau sa ma predau lui Dumnezeu, dar mai intai trebuie sa iti inapoiez portmoneul, 
pentru ca eu sunt un hot si tocmai ti l-am furat.” Aceasta este puterea transformatoare a Cuvantului. 

Dar acum eu te intreb: daca poate aduce viata acolo unde acuma nu exista nimic, nu ar putea aduce 
reinviorare acolo unde viata se stinge? Bineinteles ca da! Aceasta va fi a treia parte a studiului, iar aici vom 
vedea cum lucreaza Isus pentru a aduce Biserica Sa pe drumul redesteptarii. Asa cum in lumea aceasta exista 
multa contrafacere, si falsul inunda piata,  si in Biserica poate interveni o falsa redesteptare care este 
stimulata numai de sentimente si emotii. De aceea ceea ce avem nevoie a intelege inainte de toate este ca 
Isus si Duhul Sfant lucreaza in viata crestinului prin Cuvant. Iata ce ne spune apostolul Ioan in Ioan 5,39:

„39Cercetaţi Scripturile, pentru că socotiţi că în ele aveţi viaţa veşnică, dar tocmai ele mărturisesc 
despre Mine.”

Aici invatatorul invata despre viata si Scripturi. Ambele se afla intr-o stransa relatie, pentru ca nu 
exista viata fara Cuvant, iar acesta te conduce spre viata. Si ce mai face Spiritul pe de alta parte? Ioan 16,13:

„13Când va veni Mângâietorul, Duhul adevărului, are să vă călăuzească în tot adevărul; căci El nu 
va vorbi de la El, ci va vorbi tot ce va fi auzit, şi vă va descoperi lucrurile viitoare.”

Si acum se naste o alta intrebare: Si ce este Adevarul? Iar Isus raspunde in Ioan 17,17:

„17Sfinţeşte-i prin adevărul Tău: Cuvântul Tău este adevărul.”

De aceea experienta de reinviorare pe care atat Isus cat si Duhul Sfant o doresc Bisericii se bazeaza 
pe Cuvant si nu pe sentiment. Sentimentele pot fi periculoase, tradatoare, de aceea Ieremia ne spune ca 
„Inima este nespus de inselatoare deznadajduit de rea”, adica perversa. 

O ilustratie practica la ceea ce tocmai am spus este experienta ucenicilor. Atunci cand doi dintre ei se 
aflau in drum catre Emaus, dupa moarte Domnului Hristos, ei mergeau tristi pentru ca ei credeau ca Isus a 
esuat. 3 ani din viata lor au fost investiti in nimic, nazuintele lor au fost spulberate. Atunci Isus s-a apropiat 
de ei pe drum. Ei aveau nevoie de redesteptare pentru ca erau muribunzi din punct de vedere spiritual. Si 
cum i-a reinviorat Isus? Nu putea El sa faca o minune extraordinara, astfel incat la vederea ei ucenicii sa se 
reinvioreze. Bineinteles ca putea, dar nu a facut-o. Atunci ce a facut? Pur si simplu le-a deschis Scriptura si 
le-a reamintit ceea ce ei uitasera. Si care a fost rezultatul? Ei au zis ceea ce gasim in Luca 24,32:



„32Şi au zis unul către altul: "Nu ne ardea inima în noi, când ne vorbea pe drum, şi ne deschidea 
Scripturile?"”

O dragul meu acesta este modul in care Dumnezeu doreste sa isi conduca Biserica in experienta 
minunata a reinviorarii. 

In a patra parte a studiului vom sublinia importanta credintei in procesul redesteptarii. Credinta nu 
este un produs de fabricatie umana, nu se realizeaza repetand de multe ori o anumita fraza magica. Credinta 
este un dar de la Dumnezeu. De fapt daca am cauta un sinonim perfect pentru credinta acesta este incredere. 
A avea credinta in Dumnezeu inseamna a te increde in El. Asadar adevarata credinta nu se bazeaza pe 
dorinte omenesti ci pe Vointa divina. Credinta noastra nu se masoara prin ceea ce dorim sa nu sa se intample, 
ci prin capacitatea de a accepta planul lui Dumnezeu pentru viata noastra. Evrei 4,2:

„2Căci şi nouă ni s-a adus o veste bună ca şi lor; dar lor cuvântul care le-a fost propovăduit, nu le-a 
ajutat la nimic, pentru că n-a găsit credinţă la cei ce l-au auzit.”

Ideea principala a acestui verset ne spune ca daca nu crezi in ceea ce Dumnezeu spune, iar credinta 
inseamna incredere, studiul Cuvantului Sau nu are nici o valoare pentru noi. Secretul prin care experienta 
credintei ar putea face minuni in viata noastra este increderea pe care ne-o punem in Dumnezeu. De exemplu 
gandeste-te la paraliticul de la scaldatoare Betezda. A fost paralizat timp de 38 de ani. Din punct de vedere 
omenesc nu exista solutie problemei sale. Dar Isus a venit si i-a zis: „Ridica-te, ia-ti patul si umbla!”. 
Paraliticul nu a asteptat sa simta vre-un fel de extaz, nici nu a inchis ochii repetand in gand „voi merge, voi 
merge...”. Nu! Pur si simplu s-a increzut in Cuvantul lui Isus si a pornit. A avut incredere demostrand 
credinta in Cuvant. Ce au de a face toate acestea cu redesteptarea? Sfatul Domnului spune ca daca studiem 
Cuvantul si ne rugam, Biserica va reinviorata, trebuie doar sa credem, si miracolul va avea loc,pentru ca este 
asa si nu se bazeaza pe sentimentele noastre, ci pe increderea manifestata fata de Cuvantul lui Dumnezeu.

Dragul meu iata-ne ajunsi la sfarsitul acestui studiu, iar aici vom vorbi despre Cuvantul lui 
Dumnezeu ca si salvare si siguranta in experienta autentica a redesteptarii. Vrajmasului nu ii place echilibrul, 
ii plac extremele, in timp ce Dumnezeu este un Dumnezeu al echilibrului. 

Lumea ataca in mod constant Biserica. Liberalismul si secularismul fac ca Biserica sa cada pe terenul 
apatiei spirituale. In timp ce fanatismul poate fi copia ieftina a redesteptarii. Unde se afla siguranta noastra? 
Iata ce le-a spus Pavel celor in Efes inainte de a se desparti de ei. Fapte 20,29-32

„29Ştiu bine că, după plecarea mea, se vor vârî între voi lupi răpitori, care nu vor cruţa turma; 
30şi se vor scula din mijlocul vostru oameni, care vor învăţa lucruri stricăcioase, ca să tragă pe ucenici de 
partea lor. 
31De aceea vegheaţi, şi aduceţi-vă aminte că, timp de trei ani, zi şi noapte, n-am încetat să sfătuiesc cu 
lacrimi pe fiecare din voi. 
32Şi acum, fraţilor, vă încredinţez în mâna lui Dumnezeu şi a Cuvântului harului Său, care vă poate zidi 
sufleteşte, şi vă poate da moştenirea împreună cu toţi cei sfinţiţi.”

Pavel spune: „Dumnezeu si Cuvantul harului Sau,” „ Dumnezeu si Sfanta Scriptura”. Dumnezeu are 
grija si orienteaza pe poporul Sau, prin intermediul Cuvantului Scripturii. De aceea Biblia are o putere care 
apara principiile si Biserica, pentru ca vanturi straine sa nu le influenteze, ducandu-le fie pe un teren al 



indeferentei liberalismului si nici pe cel al inflacararii fanatismului. Iar Iacov repeta acelasi sfat al lui Pavel 
dar intr-o alta forma. Iacov 1,21:

„21De aceea lepădaţi orice necurăţie şi orice revărsare de răutate şi primiţi cu blândeţe Cuvântul 
sădit în voi, care vă poate mântui sufletele.”

Cuvantul care a fost sadit in voi”, aceasta expresie este semnificativa. Nu spune cuvantul pastrat, 
inchis , adormit, ci  Cuvantul plantat, sadit, intretesut cu viata, intrupat in experienta crestinului. Aceasta este 
salvarea crestinului. Studierea Bibliei reprezinta siguranta noastre pe drumul peregrinarii catre finalul 
istoriei. De aceea dragul meu, nu exista reinviorarea fara studiul zilnic al Cuvantului lui Dumnezeu. Aceasta 
este ancora credintei noastre. Este Dumnezeu si Cuvantul fagaduintei Sale in care trebuie sa ne putem toata 
incredere. 
Dumnezeu sa te binecuvanteze!

   


